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Napětí kolem financování české vědy houstne. Minulou středu uvedli rektoři pěti pražských vysokých škol - Univerzity
Karlovy, ČVUT, VŠE, ČZU a VŠCHT - že se univerzitní bádání podílí na výsledcích zdejší vědy více než polovinou.
Proto podporují reformu ve financování vědy, dle níž by se měly peníze od příštího roku rozdělovat podle výkonů.
Vládní reformu, která počítá s postupným klesáním dotací Akademii věd ČR (AV ČR) ve prospěch Grantové agentury a
nově vznikající Technologické agentury ČR, prosadila vládní Rada pro výzkum, vývoj a inovace.
Rektor ČVUT Václav Havlíček uvedl, že věda dělaná na vysokých školách "takřka mezi přestávkami" tvoří 53 až 54
procent všech českých vědeckých výsledků. Proto by podle něho mělo jít na univerzitní výzkum víc peněz než dosud.
AV ČR s novými pravidly nesouhlasí; akademici už kvůli tomu několikrát demonstrovali. Změny podle nich povedou k
tržnímu přístupu ve vědě a k podpoře soukromých firem z veřejných peněz. Předseda AV ČR Jiří Drahoš rovněž sdělil,
že "jeho" vědci jsou efektivnější - vysoké školy totiž prý zaměstnávají na plný úvazek dvaapůlkrát více badatelů nežli
akademie.
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